

**Language:**

<a href="#">English.....</a>	<a href="#">2</a>
<a href="#">Français.....</a>	<a href="#">6</a>

# Cookies Policy

## Introduction

In this Cookies Policy, you will find information on how we use cookies and other similar devices installed on our customers' and users' devices. The use of cookies may sometimes be related to the processing of personal data. We therefore recommend that you consult our [Privacy Policy](#), available on our website, to understand how we use personal data, how to exercise your rights, and to better understand the terms we use to refer to our platform.

## Information on Cookies

### 1. What is a Cookie?

A cookie is a small text file that a website, application, or other platform stores on your computer, tablet, smartphone, or any other similar device. It contains information about your browsing, such as a tag that identifies your device. Cookies are necessary, for example, to facilitate navigation and understand how users interact with platforms to improve them. They are also useful for providing advertising based on user preferences, as well as for other purposes detailed below. Cookies do not harm your device.

By "Cookies," we also mean other similar technologies used to install and/or collect information on or from your device, such as flash cookies, web beacons, pixels, HTML5 local storage, and SDK technologies for applications.

The term Cookies also includes the use of fingerprinting, which refers to techniques used to combine information that helps us identify your device. These technologies sometimes work in parallel with cookies to collect and store information, either to provide you with certain features or services on our site, or to display third-party advertising based on your browsing.

This explanation provides a general overview of what Cookies are. The specific Cookies we use are detailed in the cookies settings panel on our site.

### 2. What Types of Cookies Exist?

Here is an overview of the types of Cookies that can be used online.

Cookies can be classified as follows, according to the owner:

- a. **First-Party Cookies:** Sent to the user's computer or device from a computer or domain managed by the publisher, and that provides the platform or service requested by the user.
- b. **Third-Party Cookies:** Sent to the user's computer or device from a computer or domain not managed by the publisher, but by another entity that processes the data obtained from the cookies.

Cookies can be classified as follows, according to their purpose:

a. **Strictly Necessary (Technical) Cookies:** These cookies allow the user to navigate a website, platform, or application, and use the various options or services offered. For example, controlling traffic, identifying data or sessions, accessing restricted sections or content, remembering items in an order, completing a purchase process, managing payment, controlling fraud related to the security of the service, using security elements during navigation, completing a request for registration or participation in an event, storing content for video and audio streaming, enabling dynamic content (such as loading text or image animations), and sharing content on social networks. Being strictly necessary, these cookies are downloaded by default when they are needed to display the platform or provide the service requested by the user.

b. **Functionality or Personalization Cookies:** These cookies are necessary to remember information so that the user can access the service or platform with specific characteristics that may differentiate their experience from that of other users. For example, the language, the number of results displayed during a search, the appearance or content of the service based on the type of browser used, or the region from which the service is accessed. Refusing these cookies may result in slow website performance or poorly adapted recommendations.

c. **Analytics Cookies:** These cookies allow the quantification of the number of users, the sections visited on the platform, and how users interact with it to perform measurements and statistical analyses on usage, in order to implement improvements based on data analysis.

d. **Behavioral Advertising Cookies:** These cookies store information about users' behavior obtained through continuous observation of their browsing habits, which allows us to develop a specific profile to display advertising tailored to these habits. These cookies enable the most effective management of any advertising space that the publisher has included directly or in collaboration with third parties.

### 3. What Are Cookies Used For on Our Platform?

Cookies are an essential part of the functioning of our site. The main objective of our Cookies is to make your browsing experience as easy and efficient as possible. For example, they are used to remember your preferences (language, country, etc.) during browsing and on future visits. We also use our Cookies to continuously improve our services and site, and to offer personalized advertising based on your browsing habits.

The information collected by the Cookies also allows us to improve our site by making estimates on statistical data and usage patterns (number of visits, most visited sections, visit time, etc.), to understand how users interact with our site to improve our services, to tailor the site to your individual interests, to speed up searches, etc.

We may sometimes use Cookies to obtain information that allows us to display advertising, from our site, third-party platforms, or by any other means, based on the analysis of your browsing habits (products visited, sections viewed, etc.).

In any case, the Cookies we use never store sensitive information such as passwords, credit, or debit card details, etc.

#### **4. How Can I Manage the Use of Cookies on This Platform?**

In the cookies settings panel, available at any time on our site, you can find all the information about the Cookies used by our site, as well as information on their purpose, duration, and management (first-party or third-party), so you can enable or disable the use of Cookies that are not strictly necessary for the functioning of the site.

When you disable cookies, whenever possible, the concerned cookies are deleted from your browser and, in any case, when you refuse a cookie but it is not possible to delete it, we always proceed to block it. Therefore, we will never use the cookies you reject and will do our best to remove them (please note that some deletion mechanisms are beyond our control, as they depend on the third party responsible for the cookie).

Alternatively, if you are browsing the internet, you can disable the use of Cookies on your browser. Here is how to do it on the most popular browsers:

- **Google Chrome**
- **Internet Explorer**
- **Mozilla Firefox**
- **Safari**

You can prevent the use of Cookies at any time.

Please remember that managing the cookies settings panel and the option to reject Cookies are specific to each browser you use. Therefore, if you configure Cookies in a certain way on one device and want your option to apply to another device, you must enable the same option on the other device.

Additionally, regarding third-party Cookies used to provide advertising based on your interests, please note that some third parties may be members of certain self-regulatory programs for online behavioral advertising, with the relevant opt-out options:

Network Advertising Initiative (NAI): <http://www.networkadvertising.org/choices/>

Google Analytics: <https://tools.google.com/dlpage/gaoptout>

#### **5. Who Uses the Information Stored in the Cookies?**

The information stored in the Cookies of our site is only used by us, except for those identified in section 2 as "third-party cookies," which are used and managed by external entities to provide us with services aimed at improving our services and user experience during navigation on our site. More information is available in the cookies settings panel available at any time on our site.

For more detailed information on how we process your personal data in collaboration with third parties and on international data transfers, please read our [Privacy Policy](#) available on our site, as well as the privacy policies and privacy settings of these third-party collaborators, available on their platforms.

# Politique de Cookies

## Introduction

Dans cette Politique de Cookies, vous trouverez des informations sur la manière dont nous utilisons les cookies et autres dispositifs similaires installés sur les appareils de nos clients et utilisateurs. L'utilisation des cookies peut parfois être liée au traitement de données personnelles. Nous vous recommandons donc de consulter notre [Politique de Confidentialité](#), disponible sur notre site, pour savoir comment nous utilisons les données personnelles, comment exercer vos droits, et pour mieux comprendre les termes que nous utilisons pour désigner notre plateforme.

## Informations sur les Cookies

### 1. Qu'est-ce qu'un Cookie ?

Un cookie est un petit fichier texte qu'un site web, une application ou une autre plateforme stocke sur votre ordinateur, tablette, smartphone ou tout autre appareil similaire. Il contient des informations sur votre navigation, comme une étiquette qui identifie votre appareil. Les cookies sont nécessaires, par exemple, pour faciliter la navigation et comprendre comment les utilisateurs interagissent avec les plateformes afin de les améliorer. Ils sont également utiles pour fournir de la publicité en fonction des préférences des utilisateurs, ainsi que pour d'autres finalités détaillées ci-dessous. Les cookies ne nuisent pas à votre appareil.

Par "Cookies", nous entendons également d'autres technologies similaires utilisées pour installer et/ou collecter des informations sur ou depuis votre appareil, telles que les cookies flash, balises web, pixels, stockage local HTML5 et les technologies SDK pour applications.

Le terme Cookies inclut également l'utilisation de l'empreinte digitale, c'est-à-dire des techniques utilisées pour combiner des informations qui nous aident à identifier votre appareil. Ces technologies fonctionnent parfois en parallèle avec les cookies pour collecter et stocker des informations, soit pour vous fournir certaines fonctionnalités ou services sur notre site, soit pour afficher des publicités tierces en fonction de votre navigation.

Cette explication donne un aperçu général de ce que sont les Cookies. Les Cookies spécifiques que nous utilisons sont détaillés dans le panneau des paramètres des cookies sur notre site.

### 2. Quels types de Cookies existe-t-il ?

Voici un aperçu des types de Cookies qui peuvent être utilisés en ligne.

Les cookies peuvent être classés comme suit, selon le propriétaire :

a. **Cookies internes** : Envoyés à l'ordinateur ou à l'appareil de l'utilisateur à partir d'un ordinateur ou domaine géré par l'éditeur, et qui fournit la plateforme ou le service demandé par l'utilisateur.

b. **Cookies tiers** : Envoyés à l'ordinateur ou à l'appareil de l'utilisateur à partir d'un ordinateur ou domaine non géré par l'éditeur, mais par une autre entité qui traite les données obtenues des cookies.

Les cookies peuvent être classés comme suit, selon leur finalité :

a. **Cookies strictement nécessaires (techniques)** : Ces cookies permettent à l'utilisateur de naviguer sur un site web, une plateforme ou une application, et d'utiliser les différentes options ou services qui y sont proposés. Par exemple, contrôler le trafic, identifier des données ou sessions, accéder à des sections ou contenus restreints, se souvenir des éléments d'une commande, compléter un processus d'achat, gérer le paiement, contrôler la fraude liée à la sécurité du service, utiliser des éléments de sécurité pendant la navigation, compléter une demande d'inscription ou de participation à un événement, stocker du contenu pour la diffusion de vidéos et d'audio, activer du contenu dynamique (comme le chargement d'une animation de texte ou d'image) et partager du contenu sur les réseaux sociaux. Étant strictement nécessaires, ces cookies sont téléchargés par défaut lorsqu'ils sont nécessaires pour afficher la plateforme ou fournir le service demandé par l'utilisateur.

b. **Cookies de fonctionnalité ou de personnalisation** : Ces cookies sont nécessaires pour se souvenir des informations afin que l'utilisateur puisse accéder au service ou à la plateforme avec des caractéristiques spécifiques qui peuvent différencier leur expérience de celle d'autres utilisateurs. Par exemple, la langue, le nombre de résultats affichés lors d'une recherche, l'apparence ou le contenu du service en fonction du type de navigateur utilisé, ou la région d'où le service est accessible. Refuser ces cookies peut entraîner une performance lente du site web ou des recommandations mal adaptées.

c. **Cookies d'analyse** : Ces cookies permettent de quantifier le nombre d'utilisateurs, les sections visitées sur la plateforme et comment les utilisateurs interagissent avec celle-ci pour réaliser des mesures et des analyses statistiques sur l'utilisation, afin de mettre en œuvre des améliorations basées sur l'analyse des données.

d. **Cookies de publicité comportementale** : Ces cookies stockent des informations sur le comportement des utilisateurs obtenues par l'observation continue de leurs habitudes de navigation, ce qui nous permet de développer un profil spécifique pour afficher de la publicité adaptée à ces habitudes. Ces cookies permettent la gestion la plus efficace possible de tout espace publicitaire que l'éditeur a inclus directement ou en collaboration avec des tiers.

### **3. À quoi servent les Cookies sur notre Plateforme ?**

Les cookies sont une partie essentielle du fonctionnement de notre site. Le principal objectif de nos Cookies est de rendre votre expérience de navigation aussi facile et efficace que possible. Par exemple, ils sont utilisés pour se souvenir de vos préférences (langue, pays,

etc.) lors de la navigation et lors de visites futures. Nous utilisons également nos Cookies pour améliorer continuellement nos services et notre site, et pour offrir de la publicité personnalisée en fonction de vos habitudes de navigation.

Les informations collectées par les Cookies nous permettent également d'améliorer notre site en faisant des estimations sur les données statistiques et les modèles d'utilisation (nombre de visites, sections les plus visitées, temps de visite, etc.), de comprendre comment les utilisateurs interagissent avec notre site afin d'améliorer nos services, d'adapter le site à vos intérêts individuels, d'accélérer les recherches, etc.

Nous pouvons parfois utiliser des Cookies pour obtenir des informations qui nous permettent d'afficher de la publicité, depuis notre site, des plateformes tierces ou tout autre moyen, en fonction de l'analyse de vos habitudes de navigation (produits visités, sections consultées, etc.).

En tout état de cause, les Cookies que nous utilisons ne stockent jamais d'informations sensibles telles que des mots de passe, des détails de cartes de crédit ou de débit, etc.

#### **4. Comment puis-je gérer l'utilisation des Cookies sur cette Plateforme ?**

Dans le panneau des paramètres des cookies, disponible à tout moment sur notre site, vous pouvez trouver toutes les informations sur les Cookies utilisés par notre site, ainsi que des informations sur leur finalité, leur durée et leur gestion (internes ou tiers), afin que vous puissiez activer ou désactiver l'utilisation des Cookies qui ne sont pas strictement nécessaires au fonctionnement du site.

Lorsque vous désactivez les cookies, chaque fois que cela est possible, les cookies concernés sont supprimés de votre navigateur et, dans tous les cas, lorsque vous refusez un cookie mais qu'il n'est pas possible de le supprimer, nous procédons toujours à son blocage. Par conséquent, nous n'utiliserons jamais les cookies que vous rejetez et nous ferons de notre mieux pour les supprimer (veuillez noter que certains mécanismes de suppression sont hors de notre contrôle, car ils dépendent du tiers responsable du cookie).

En alternative, si vous naviguez sur Internet, vous pouvez désactiver l'utilisation des Cookies sur votre navigateur. Voici comment procéder sur les navigateurs les plus populaires :

- **Google Chrome**
- **Internet Explorer**
- **Mozilla Firefox**
- **Safari**

Vous pouvez empêcher l'utilisation des Cookies à tout moment.

Veuillez vous rappeler que la gestion du panneau des paramètres des Cookies et l'option de rejet des Cookies sont spécifiques à chaque navigateur que vous utilisez. Par conséquent, si vous configurez les Cookies d'une certaine manière sur un appareil et que vous souhaitez

que votre option s'applique également à un autre appareil, vous devez activer la même option sur l'autre appareil.

De plus, en ce qui concerne les Cookies tiers utilisés pour fournir de la publicité basée sur vos intérêts, veuillez noter que certains tiers peuvent être membres de certains des programmes d'autorégulation pour la publicité comportementale en ligne, avec les options d'exclusion volontaire pertinentes :

Network Advertising Initiative (NAI): <http://www.networkadvertising.org/choices/>

Google Analytics: <https://tools.google.com/dlpage/gaoptout>

## **5. Qui utilise les informations stockées dans les Cookies ?**

Les informations stockées dans les Cookies de notre site sont uniquement utilisées par nous, à l'exception de ceux identifiés dans la section 2 comme "Cookies tiers", qui sont utilisés et gérés par des entités externes pour nous fournir des services visant à améliorer nos services et l'expérience utilisateur lors de la navigation sur notre site. Plus d'informations dans le panneau des paramètres des cookies disponible à tout moment sur notre site.

Pour des informations plus détaillées sur la manière dont nous traitons vos données personnelles en collaboration avec des tiers et sur les transferts internationaux de données, veuillez lire notre **Politique de Confidentialité** disponible sur notre site, ainsi que les politiques de confidentialité et les paramètres de confidentialité de ces collaborateurs tiers, disponibles sur leurs plateformes.